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Zápis ze zasedání Akademické rady CTS, spZápis ze zasedání Akademické rady CTS, spZápis ze zasedání Akademické rady CTS, spZápis ze zasedání Akademické rady CTS, společného pracoviště UK a AV ČR, olečného pracoviště UK a AV ČR, olečného pracoviště UK a AV ČR, olečného pracoviště UK a AV ČR, 
Vědecké rady CTS UK a Rady Vědecké rady CTS UK a Rady Vědecké rady CTS UK a Rady Vědecké rady CTS UK a Rady CooperatioCooperatioCooperatioCooperatio    
    

Datum a místo konání: 20. května 2023, 9:30 – 10:45, Hotel Lípa 
 
Přítomni (bez titulů):    

Akademická a vědecká rada: Pokorný Petr, Konvalinka Jan, Krtouš Pavel, Kvasz 
Ladislav, Maršálek Jan, Palouš Jan, Storch David, Steiner Jakub, Konopásek 
Zdeněk, Kotecký Roman  

Rada Cooperatio: Storch David, Pokorný Petr, Hošek Jan, Hudík Marek, 
Konopásek Zdeněk, Kvíčalová Anna, Pauknerová Karolína, Šímová Irena, Turek 
Jan  

CTS: Ajvaz Michal, Cílek Václav, Eiseltová Martina, Frei Jan, Fulínová Eliška, 
Gavenčiak Tomáš, Haluzík Radovan, Hošek Jan, Hudík Marek, Konopásek 
Zdeněk, Kotecký Roman, Kulveit Jan, Kůrka Petr, Kvíčalová Anna, Langerová 
Veronika, Makovský Jan, Pauknerová Karolína, Pokorný Petr, Říha Cyril, Smyčka 
Jan, Storch David, Šímová Irena, Šizling Arnošt, Švandová Laděna, Telenský 
Tomáš, Tureček Petr, Turek Jan, von Stengel 

 
Jednání řídil: Pokorný Petr  

Petr Pokorný zahájil zasedání v 9:30 a přivítal přítomné účastníky. Zmínil, že jde 
o jednání vědecké rady CTS UK, vědecké rady CTS jakožto společného pracoviště 
AV ČR a UK a vědecké rady programu Cooperatio. 

V úvodu vystoupil prof. Jan Konvalinka, ředitel ÚOCHAB  a člen Vědecké rady 
CTS UK, který vysoce ocenil činnost CTS. Zmínil, že CTS dříve sledoval na pozici 
prorektora UK a nyní jej sleduje jako člen vědecké rady. Ve své nové pozici 
ředitele ÚOCHB nabídl CTS podporu a vyjádřil zájem o užší spolupráci obou 
institucí.  

Petr Pokorný poděkoval za hezká slova a nabídku spolupráce ocenil. Jan 
Konvalinka upřesnil, že ÚOCHB má ambice nejen na rozvoj oborů virologie a 
bakteriologie, takže by obě instituce mohli těžit ze vzájemné spolupráce. 
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1. Informace o hodnocení vědeckých pracovníků CTS 

Petr Pokorný informoval, že proběhlo vnitřní hodnocení vědeckých pracovníků 
CTS UK, které probíhá na základě Opatření ředitele ke kariérnímu růstu 
vědeckých pracovníků jedenkrát za tři roky a vychází z Opatření rektora č. 
28/2021 Rámcové principy kariérního rozvoje akademických a vědeckých 
pracovníků a lektorů na Univerzitě Karlově. V letošním pilotním kole bylo 
hodnoceno 16 klíčových členů CTS. Hodnocení se netýkalo těch, kteří se 
v posledních třech letech habilitovali a těch, kdo jsou zaměstnáni čistě na 
grantech. Hodnotící komise má 7 členů z řad členů CTS a Vědecké rady, 
předsedou je Petr Pokorný. Hodnocení proběhlo na CTS poprvé, každý 
z hodnocených si vypracoval Plán osobního rozvoje a za tři roky bude hodnoceno 
především naplňování tohoto plánu.  

2. Pravidelné semináře na CTS 

Čtvrteční semináře: Cyril Říha informoval, že program čtvrtečních veřejných 
seminářů je připraven do konce června. Na 29. 6. je plánována návštěva a 
prohlídka Volmanovy vily v Čelákovicích a společný oběd pracovníků CTS. Měla 
by se brzy sejít neformální poradní skupina, která se podílí na sestavování 
programu seminářů. 

Pondělní semináře: Petr Pokorný zmínil, že dříve měly pondělní semináře model 
pracovních seminářů. V současnosti jsou trochu více roztříštěné a střídají se tři 
témata: 

- Téma domestikace: Jan Turek informoval, že na toto téma proběhly první 
tři semináře, bohužel několik pondělků odpadlo z důvodu svátků. 
Prozatím šlo o ‘oťukávání‘ tématu, posléze bude možno uvažovat o 
přípravě výstupu ve formě publikace. 

- Téma AI – umělá inteligence: Tento seminář se střídá se seminářem 
domestikace. Jan Kulveit se omluvil za výpadek semináře v minulém týdnu.  

- Prostor pro pokračování antropocenních debat 
 

Po této informaci navázala diskuse, jak lépe zorganizovat konání pondělních 
seminářů, aby bylo přehlednější, který seminář se kdy koná. Na semináře jsou 
rozesílány pozvánky e-mailem cca s týdenním předstihem. Někteří účastníci 
navrhli, že by bylo dobré mít přehled seminářů ve sdílené tabulce, případně na 
webových stránkách. Petr Pokorný debatu ukončil s tím, že je možné využít web 
CTS a každý organizátor semináře bude zodpovědný za vyvěšení semináře na 
webové stránky. Pokračovat bude také rozesílání pozvánek na mailové adresy (na 
ALL). 
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Nový zatím víceméně neformální seminář („reading group“) je organizován 
Jakubem Steinerem ve čtvrtek od 16:30. Jakub S. zatím rozesílal pozvánky jen 
těm, kteří vyjádřili zájem se seminářů účastnit. Dohodnuto bylo, že pozvánky 
budou posílány všem na CTS (s využitím adresáře ALL). 
 
3. Webové stránky CTS a nově připravovaný web letní školy na téma Antropocén. 
Anna Kvíčalová zdůraznila potřebu zviditelnit téma antropocénu na webových 
stránkách CTS. V současnosti se připravuje letní škola antropocénu, která se bude 
konat v září v českém jazyce. V následujícím roce se bude konat již mezinárodní 
letní škola v jazyce anglickém. Pro účely organizace letní školy jsou připravovány 
samostatné webové stránky. Registrována pro ně byla doména antropocén. cz a 
anthropocene.cz – jedná se o dvě jazykové mutace.  
Již delší dobu se diskutuje potřeba aktualizace webových stránek CTS. Tato 
aktivita ovšem zahrnuje jako důležitý aspekt tvorbu nové, poslednímu vývoji 
odpovídající struktury CTS. Postupně byly vytvořeny dvě pracovní skupiny, které 
měly připravit návrh na nový obsah a strukturu webu CTS. Ani jedna z nich zatím 
žádný návrh nepředložila. První skupina svoji činnost ukončila, druhá vedená J. 
Smyčkou to ještě nevzdala. Nicméně vedoucí J. Smyčky David Storch se ohradil 
proti tomu, aby pracovníci, kteří jsou zaměstnáni primárně na řešení grantu, byli 
pověřeni přípravami návrhu webu CTS.   
Petr Pokorný navrhl, aby Rada Cooperatio dostala mandát k vytvoření struktury 
webových stránek (s možností přizvat kohokoliv mimo tuto Radu) a svůj návrh 
současně konzultovala s Archivem J. Patočky. Bylo dohodnuto, že David Storch 
svolá Radu, která připraví návrh na aktualizaci webových stránek a která bude 
tuto aktualizaci i nadále koordinovat.   
 

4. Letní škola Antropocénu: současný svět v transdisciplinární perspektivě   

CTS organizuje pilotní ročník letní školy Antropocénu. Termín na zaslání 
přihlášek je do konce května. Letošní ročník proběhne v češtině. V příštím roce 
bude letní škola pořádána v angličtině v rámci microcredentials.  

5. Doktorandi na CTS 

Proběhla diskuse, jak vytvořit na CTS kvalitnější prostředí pro doktorandy 
(přicházející do CTS z jiných fakult skrz školitele z CTS – CTS doktorský program 
samo o sobě nemá) a lépe je integrovat. Navrženo bylo vytvoření společné 
kanceláře pro doktorandy, organizace doktorských seminářů. Problémem je 
relativně nízký počet doktorandů v současné době. 
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6. Výběrové řízení na pozici postdoktoranda 

Petr Pokorný oznámil, že koncem června bude opět vyhlášeno výběrové řízení na 
postdoka a vyzval členy CTS, aby aktivně vyhledávali potenciální vhodné 
kandidáty. 

7. Zaznamenání historie CTS 

Zdeněk Konopásek a Jan Frei zpracovávají historii CTS, která by měla být 
publikována formou brožurky v nakladatelství Academia v rozsahu 16-20 stran. 
Materiálu bude pravděpodobně více a mohlo by to vyústit v publikaci o větším 
rozsahu. V každém případě je důležité tuto historii zaznamenat, protože přímých 
účastníků aktu institucionalizace CTS ubývá. 

8. Informace o činnosti Archivu J. Patočky 

Jan Frei informoval, že v únoru skončila úspěšná výstava „Jan Patočka – filosof a 
nepřátelská osoba“ v Českém centru ve Vídni.  

Na konci r. 2022 vyšly Patočkovy filosofické deníky 1945-1950  (Sebrané spisy 
Jana Patočky sv. 19). 

V červnu skončí prodloužený projekt GAČR 20-26526S. 

Během letoška vyjde Patočkova korespondence s polskými filosofy; v různých 
stádiích rozpracování je svazek obsahující Patočkovy texty k Hegelovi, svazek 
textů k dějinám filosofie a dva svazky korespondence s německými filosofy. 

Pokračuje seminář k dílu Jana Patočky a k dílu Jiřího Němce. 

Běží společný projekt AV a UK „Stopy v odolném Ralsku“ – součást programu 
Strategie AV 21 „Odolná společnost pro 21. století“ – podílí se K. Pauknerová 
(CTS/UK), P. Gibas (SocÚ AV), K. Šima (FF UK), vedoucí projektu J. Frei 
(CTS/AV). Probíhá terénní výzkum v Ralsku. Výsledky budou prezentovány v září 
na konferenci v Kluži. V říjnu proběhne v Praze mezinárodní workshop 
„Fragments-Traces-Memories“; keynote speaker potvrdila účast, scházejí se 
návrhy příspěvků -  více na https://www.odolneralsko.cz/stopyvodolnemralsku/ 

9. Různé 

Jan Maršálek informoval o tlacích na AVČR v souvislosti s HR Award. S tím 
souvisí nový etický kodex, důraz na genderovou rovnost a spravedlivé 
financování. Petr Pokorný na to reagoval, že paralelní situace je na UK. Ale vše se 
odvíjí od pracovně-právního vztahu každého jednotlivého pracovníka.  
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Petr Pokorný poděkoval všem účastníkům a v 10:45 jednání vědecké rady ukončil. 

Vyhotovila: Martina Eiseltová 

Za správnost: Petr Pokorný 

 


